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Výsledky 
Eurovoleb 2019
ANO - 21,18% (502 343)
ODS - 14,54% (344 885)
Piráti - 13,95% (330 844)
STAN+TOP -11,65% (276 220)
SPD - 9,14% (216 718)
KDU-ČSL - 7,24% (171 723)
KSČM - 6,94% (164 624)
ČSSD - 3,95 (93 664)
Hlas - 2,38 (56 449)
 
Nedával jsem zde všechny, ale
dohromady vyšlo, že volilo
pouze
2 370 765 občanů.

autor článku:
MATĚJ KAULFUS

třída 9. A

Slovo úvodem
Krásný den milí čtenáři,
vítáme vás u dalšího vydání
našeho školního časopisu Ráček.
Školní rok už se pomalu a jistě
blíží ke konci a s tím se pojí
i uzavírání známek a rozdávání
vysvědčení, tak určitě
nepolevujte a snažte se své
známky co nejvíce vylepšit!
Všem vám držíme palce.
Užijte si poslední dny ve škole
naplno a brzy hurá na prázdniny.
 
Vaše redakce :)

autor článku:
VLADIMÍRA JAREŠOVÁ

třída 9.A

Vytrollíme parlament?

V pátek 24.5 a v sobotu 25.5
mohli lidé, starší osmnácti let,
volit kandidáty
do Europarlamentu. Kandidátů
bylo dohromady 844 z 39 stran.
Výsledky jsme se dozvěděli
v neděli 26.5 ve 23:00. Výsledky

se dozvíte v článku Matěje
Kaulfuse. Myslím, že téměř
každý o volbách
do Europarlamentu ví, takže já
bych vás chtěl spíše seznámit se
stranou, která se
do Europarlamentu nedostala,
ale volilo ji 1,5% voličů. Někdo
už možná poznal, že mám
na mysli stranu ANO-vytrollíme
Europarlament. Toto recesistické
politické hnutí, které vzniklo
3.7.2018, pojalo svou politickou
kampaň velmi humorně.
Mezi cíle této strany je prosazení
dotace na okurkový salát

nebo měny "pitkojt". Dále také
plánuje auta na dřevoplyn
nebo chce kvůli Brexitu postavit
okolo Anglie postavit zeď, a tak
zabránit migraci Angličanů
do zemí Evropské unie. Lídrem
kandidátské strany byla
youtuberka Sejroška (pravým
jménem Lucie Schejblová). Jak
jsem již řekl, toto hnutí volilo
1,5% voličů tedy 37 046 hlasů,
nezískalo žádný mandát, ale
překročilo hranici jednoho
procenta, to znamená, že má
nárok na státní příspěvek který
činí 1 111 380 Kč. Závěrem

bych se chtěl ještě vyjádřit
k článku Sáry Drašnarové.
Na demonstrace uspořádávané
organizací Milion chvilek
pro demokracii, chodím už
dlouho a já vás vyzývám,
přečtěte si její článek a přijďte
4.6. na Václavské náměstí, kde
se bude konat pravděpodobně
jedna z největších demonstrací
za posledních dvacet let.
Naděje zlátne!

autor článku:
ANTONÍN VANĚK

třída 9. A

Mezinárodní 
den matek

americké bojovnice za práva
matek Anny Reeves Jarvisové.
Poprvé byl oslaven rok poté.
První oficiální oslavu vyhlásil
Woodrow Wilson roku 1914.
 
Ve starém Řecku vzdávali hold
ženám, nositelkám života.
Svátek byl uznáván i v Anglii,
jako takzvaná Mateřská neděle
(Mothering sunday).
 
Podobný svátek mají
samozřejmě i otcové. Ale o tom
si povíme příště. :-)

autor článku:
KAROLÍNA ŠVEJDOVÁ

třída 9. A

Den matek se slaví téměř všude
ve světě. Tento významný den
připadá vždy na druhou
květnovou neděli, letos tedy 12.
5. V České republice se poprvé
slavil v roce 1923 díky Alici
Masarykové. Za dob druhé
světové války byl zastíněn
Mezinárodním dnem žen, ale
dnes bych řekla, že jsou oba
svátky slavené nastejno.
V některých zemích se však tyto
dva svátky spojily v jeden.
Samotná myšlenka Dne matek
vznikla v roce 1907 na počest
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Přijímací zkoušky
 
Přijímací zkoušky – asi jedna
z prvních a důležitých zkoušek
života, protože jedině tato
zkouška dokáže ovlivnit, jestli
naše budoucnost bude podle
našich představ, anebo budeme
muset studovat něco, co nebude
úplně vysněné. Rozhodla jsem
se, že v tomto vydání časopisu
Vám dám tipy a rady, jak to celé
zvládnout a jak vůbec tato
zkouška probíhá, jelikož jsem
letos měla tu čest tuto zkušenost
zažít.
 
Výběr školy: 
Nejprve je asi nejdůležitější
vybrat si školu, na kterou se
budete hlásit. Pro žáky, kteří
jsou teď v osmých ročnících, už
by to mělo být téměř jasné. Ale
určitě doporučuji zajít si
na každoročně pořádanou školu
Pragensis v Kongresovém
centru, kde si jistě jednu školu
vyberete.
Vím, že ve věku 14 a 15 let není
jednoduché vědět, co chtít
v životě dělat, ale opravdu svoji
volbu pečlivě zvažte
a promyslete. Jakmile budete mít
školu vybranou, neváhejte
a navštivte den otevřených dveří,
které se na všech středních
školách uskutečňují během I.
pololetí.
 
Vždy musíte mít vybrané dvě
školy, pro případ, kdybyste se
na jednu z nich nedostali, tak ať
máte pomyslný „záchytný bod“.
Doporučuji si vybrat jako
druhou školu takovou, u které
máte alespoň 70% šanci
na úspěch. Když jsem tohle
slyšela já sama na dni
otevřených dveří, říkala jsem si,
jak poznám školu, u které mám
šanci se opravdu dostat, hodně
mi pomohl Atlas školství, který
je žákům na naší škole rozdáván
v období měsíce prosince/ledna
a zde najdete u každé školy
napsáno, kolik žáků se na danou
školu hlásilo a kolik jich
v minulém roce škola přijala,
což znamená, že když jsem tam
viděla, že na školu se hlásilo 200
lidí a vzali pouze 30, tak mi bylo
jasné, že šance uspět je
minimální.
 
Dále bych doporučila nedávat si
na přihlášku dvě gymnázia.
Většinou se na gymnázia hlásí
spousta lidí, a proto je šance
na úspěch podstatně menší, a to
nejen z tohoto důvodu.
U gymnázií je pomyslná příčka
na úspěch vyšší, což znamená,
že když se někdo hlásí na střední
školu a má 28 bodů

z matematiky, tak šance že se
dostane je průměrná, ovšem
u gymnázií je průměrný počet
kolem 35 - 40 bodů, a hlásí se
tam hodně lidí, takže opravdu
šance na to dostat se do počtu
přijatých žáků je malá
.
Čímž jsem se dostala k dalšímu
bodu, a to počty otevíraných
tříd, i toto je velice důležité brát
v potaz, protože na každé škole
je počet otevíraných tříd odlišný,
někde přijímají 60 žáků, někde
90, a někde také jen 30. Proto
doporučuji na přihlášku zadat
jednu školu s vyšším počtem
otevíraných tříd v případě
neúspěchu.
 
Tak vám přeji ať je vaše volba
školy správná, a teď už se
přesouváme k samotnému
průběhu zkoušky a nějakým
radám na přípravu.
 
Průběh zkoušky 
Zkouška se píše v předem
určený termín na žákem vybrané
škole. Je důležité přijít
na zkoušku včas, protože na vás
nikdo čekat nebude, a budete
prostě ze zkoušky vyloučeni.
Nezapomeňte si s sebou vzít
psací potřeby, rýsovací potřeby
a pozvánku ke zkoušce.
Pro jistotu mějte všechny
potřeby dvakrát či víckrát,
protože stát se může opravdu
cokoli, budete ve stresu a budete
zmatkovat, ať nedopadnete jako
já. Já si bohužel díky stresu
zapomněla na lavici vyndat
gumu a tužku na rýsování, takže
jsem na narýsování měla pouhý
jeden pokus :D. A ještě jsem
musela rýsovat tuhou z kružítka.
 
Poté do třídy přijde kantor, který
vám přečte všechny instrukce
o tom, jak zaškrtávat políčka, co
smíte a nesmíte dělat apod.
Opravdu ho poslouchejte,
protože vám to opakovat
nebude. Poté si budete moci
na lavici vyndat pití, ovšem celý
svůj batoh s věcmi musíte odnést
buď dozadu třídy, anebo přímo
k učiteli. Mobily musí být
vypnuté, to je jasné, ovšem
nemůžete mít ani hodinky.
Chytré hodinky musíte sundat
a dát také do tašky, normální
hodinky musíte sundat, ale
můžete je mít na levé straně
lavice.
 
Poté, co kantor udělá docházku,
tak vám rozdá záznamové archy,
následně papír na případné
pomocné výpočty, no a poté
samotný testový sešit. Pak už jen
napíše na tabuli čas začátku

a následného konce zkoušky,
a sedí a hlídá vás, zda
neopisujete.
 
Je důležité, jakmile otevřete
testový sešit, nezačít zmatkovat,
sama vím, že ten stres je
opravdu hrozný, ale musíte se
uklidnit a postupovat podle
cvičení, se kterými jste si 100%
jistí až po ty u kterých si nevíte
rady, abyste si nabrali, co
nejvíce bodů. Proto si opravdu
příklady, které víte jak na ně,
nebo to je obyčejné mechanické
počítání zkontrolujte třeba 2x,
abyste měli pár jistých bodů.
 
To by bylo k samotnému
průběhu zkoušky asi vše, no
a teď už jen k tomu, jak jsem se
připravovala já a jak jsem
vlastně dopadla.
Opravdu doporučuji tu přípravu
nepodcenit, já osobně jsem
nejvíce bojovala s matematikou,
a proto jsem se opravdu pečlivě
připravovala, Doporučuji
přípravné Scio kurzy, kam jsem
docházela každé pondělí
a středu. Dále doporučuji
docházet na doučování naší paní
učitelky na matematiku, kde
jsme každé testy z předešlých let
příklad po příkladu procházeli,
aby nás nic nepřekvapilo Ovšem
budete si muset přivstat,
protože toto doučování začíná už
v 7:00. Já byla na každém
a musím opravdu říct, že mi
pomohlo, protože když jsem pak
otevřela testový sešit a tam
uviděla příklad, se kterým jsem
si vůbec, ale vůbec nevěděla
rady, vzpomněla jsem si
na důležitou větu právě paní
učitelky: ,,Tam, kde uvidíš
pravoúhlý trojúhelník, je
vždycky Pythagorova věta“, no
a hele ona to fakt Pythagorova
věta byla a příklad jsem měla
správně. Takže i pro vás, až
příští rok uvidíte v přijímacích
zkouškách pravoúhlý
trojúhelník, zajisté to bude
Pythagorova věta.
Dále jsem doma každý víkend
propočítávala příklady
z učebnic, které lze zakoupit
v knihkupectvích.
 
Když teď nad tím tak
přemýšlím, jsem ráda, že už to
mám za sebou, jsem přijatá
na obě školy a mohu být na sebe
pyšná, že moje snaha za něco
stála a jsem o krok blíž ke své
vysněné budoucnosti.
 
Všem, kteří budou příští rok psát
přijímačky držím palce
a doufám, že jsem jim tímto
článkem alespoň trochu

pomohla. Hlavně nepodceňte tu
přípravu!!

autor článku:
VLADIMÍRA JAREŠOVÁ

třída 9.A
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Milion chvilek pro 
demokracii

Ať už jste se o nich dozvěděli
z televize, prostřednictvím
internetu nebo sociálních sítích,
z novin, či se jich dokonce sami
zúčastňujete, nikdo z vás si
určitě nemohl nevšimnout právě
probíhajících demonstrací, jež
organizuje nezisková organizace
Milion chvilek pro demokracii.
Takže bych vás tímto článkem
ráda seznámila s poselstvím
a účelem jejich aktivity.

Na svých webových stránkách
sami uveřejňují, že účelem jejich
spolku je „podpora a kultivace
demokratické kultury, občanské
angažovanosti a veřejné diskuse
v České republice“. Snaží se lidi
upozornit na nepřiměřené
chování premiéra Andreje
Babiše, bojují proti nezávislosti
justice a pro premiérovu demisi.
Hlavním cílem tedy je, aby se
Andrej Babiš vzdal svojí funkce.
 
Tyto protesty, občas
doprovázeny i pochodem,
probíhají téměř každé úterý, či
pondělí, většinou po celé České
republice. V Praze jich proběhlo
již několik na Staroměstském
náměstí. Minule se však
demonstranti sešli
na Václavském náměstí, a to
z celé České republiky.
Počet zúčastněných každým
týdnem roste. Začínalo se na pár
tisícové účasti. Naposled se nás
na Václaváku sešlo, dle odhadů,
celých 70 000. Obrovské, však
velmi rozporu hodné číslo. Lidé
po celém českém internetu

srovnávají dvě fotky, a to
z demonstrace v roce 2012
a 2019, kdy obě proběhly
na Václavském náměstí.
Množství lidí na obou fotkách je
prakticky nerozeznatelný.
Ovšem před sedmi lety se
mluvilo o 120 000, dnes se
mluví o číslu rapidně menším.
O co jde? Copak je tato
informace další obětí korupce?
 
A tak Vás, všechny ty, kteří se
nechtějí podílet na fungování
a vedení státu trestně stíhaným
premiérem a prokazatelně

bývalým agentem StB, aby se
zúčastnily nejbližší demonstrace
nebo aby se podepsali
pod petici, jež najdete
na webových stránkách
www.milionchvilek.cz.
 
Připomínám, že pod petici se
mohou podepsat i lidé mladší
18-ti let.

autor článku:
SÁRA DRAŠNAROVÁ

třída 9. A

Květen

Kvetou stromy v květnu
začaly už v dubnu.
Na větvích už mají listí
brzkými plody plníme hrsti.
 
Za chvíli tu máme léto,
plné her a koupání,
zatím nám však stačí toto
počasí je parádní.
 
Není horko není zima,
svetry necháme už doma.
Na piknik ven vyrazíme
na klíšťata pozor dáme.
 
Známky ve škole opravujeme,
maminkám k svátku popřejeme.
Na prázdniny se těšíme
na dovolenou poletíme.

 
Květen už se loučí
tahle báseň končí.
 
Užijte si zbytky května
šťastně vstupte do měsíce
června.
Známky hezky opravte
na léto si počkejte.

autor článku:
KAROLÍNA ŠVEJDOVÁ

třída 9. A

Game of Thrones

V neděli 20.5. se večer vysílala
finálová epizoda jednoho
z nejpopulárnějších seriálů
současnosti, fantasy dramatu
Game of Thrones (Hra o trůny).
 
Očekávalo se, že bude
pokračovat trend celé osmé
série, a poslední díl získá opět
rekordní sledovanost. To se
nakonec skutečně potvrdilo.
Osmdesátiminutová epizoda
přilákala k obrazovkám celkem
19,3 milionu diváků.
 
 

 
Tím předčila předchozí pátý díl
o 4,9 %. Game of Thrones
zakončil celý seriál 8. sérií a 73.
dílem. Doufám že vzniknou
další podobné žánry tohoto
seriálu.

autor článku:
PHILIP KOVÁČ

třída 9. A
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Rumunsko mýma očima památku v Rumunsku můžu
doporučit zámek Peleș,
ve městečku Sinaia. Je to zámek,
kde bývala vnučka královny
Viktorie ( Marie Edinburská).
Zámek je krásný a najdete tam
několik stylů (německý, alpský,
italský ,britský , atd.... ).
Na zámku jsou už organizované
prohlídky a na ty prohlídky
čekáte na krásném nádvoří. Jen
doporučuji tam být brzy ráno (
kolem 9:00 pak se tam začnou
tvořit fronty). Pod zámkem je
kousek nový a starý klášter (
bohužel si jméno nepamatuji).
A jako předposlední “památku”
vám můžu doporučit město
Brašov. Dříve se město Brašov
jmenovalo Orașul Stalin (po
Stalinovi). Na jednom z kopců
najdete velkými písmeny
napsáno Brašov ( něco jako je
V Los Angeles Hollywood)
A když se ještě město jmenovalo
po Stalinovi bylo tam napsáno
Stalin. Najdete tam synagogu

a také tzv. Černý kostel , který je
pojmenován po tom, co hořela
a kostel zůstal ohořelý.
V Černém kostele najdete
výstavu modlitebních koberečku
z Turecka. A jako poslední
památku vám můžu také
doporučit město Sighișoara , kde
najdete další krásné historické
centrum ,ale musíte se tam
dostat pomocí schodů ,které se
jmenují studentské schody.
Historické centrum města
Sighișoara bylo v roce 1999
zapsáno na seznam UNESCO.
A je to rodiště Vlada Drákuly.
Toto jsou místa ,které vám můžu
na 150% doporučit ,ale nemůžu
vám říct, jaké je to v ostatních
místech, či v hl. městě.
Rumunsko vám zcela
doporučuji. 

autor článku:
ADÉLA VOTRUBOVÁ

třída 9. A

Ze začátku pár informací
o Rumunsku. Rumunsko je stát
ve východní Evropě
na Balkánském poloostrově.
Leží na jihu od Bulharska,
na východě ho omývá Černé
Moře , na severu sousedí
s Moldavskem a Ukrajinou a na
západě sousedí s Maďarskem
a Srbskem. Hlavní město se
jmenuje Bukurešť. Rumunsko
má 19 653 136 obyvatel.
Nejrozšířenějším náboženstvím
je tam Křesťanství ( Pravoslavné
ovšem).Platí se tam tzv.
Rumunskými Lei. V Rumunsku
se mluví překvapivě Rumunsky
,ale v pohodě se tam domluvíte
anglicky i německy. A vůbec se
nemusíte bát ,že vás někdo
v Rumunsku okrade či něco
horšího.
Rumunsko je vcelku velká země
,to znamená ,že tam najdete

spoustu krásných míst, jako
jedno z těch hezkých míst je
město Sibiu. Nejenom ,že se
ve městě Sibiu narodil
Rumunský prezident ,ale taky
tam najdete krásné historické
centrum. Kousek od města Sibiu
leží i malé letiště, takže se tam
dá v klidu letět letadlem ,jen asi
budete muset přestupovat.
Nad městem Sibiu se nachází
nejvyšší vrchol Rumunska a to
je Moldoveanu. Dále kousek
od města Sibiu je hrad Bran ,kde
podle pověsti býval hrabě
Drákula. K hradu Bran mám
několik “připomínek”. První je,
že tam jsou neorganizované
prohlídky, což je hrozné. Lidé se
řadí na úzkých schodech, což je
dost velké zdržení. Jinak je hrad
krásný a jsou odtud hezké
výhledy ( ovšem když vám
vyjde počasí). Jako další

Polák ODHALEN!?! dokumentární a jako hudební
žánr má nejradši folk.
 
Tvrdí o sobě, že byl i trochu
takový šprt na základní škole,
dokonce nám prozradil
i známky, které nosil domů a to
byli dokonce dvě 3!?
A doplňuje, že jedna z nich byla
z matiky, ale musíme mu uznat,
že to neměl jednoduché,
protože chodil na gymnázium :).
 
Jako malý snil o tom, že jednou
bude kosmonaut, ale tato vize
nebyla splněna. Před prací
učitele se věnoval řízení
logistiky, dodává, že to nebylo
jednoduché a chvílemi
i stresující a stereotypní.
Nakonec ho k práci učitele
přesvědčilo nadšení a láska
pro předměty.

 
Rád sleduje romány a NETAJÍ
se ani tím, že je ROMANTIK!!
Poprvé se zamiloval ve 13,
doplňuje, že dostal KOPAČKY,
ale i jich spoustu DAL!!! 
 
Tento článek je věnován panu
učiteli Polákovi, kterému moc
děkuji za všechny informace.
Zpracovala jsem ho, protože tu
chybělo něco takového, jako
bulvár a klepy, což si myslím
zajímá skoro všechny.

autor článku:
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Pan Polák se přiznává ke svým
známostem a známkám
na gymnáziu...nebýval
učitelem?! To vše a ještě víc
prozrazených faktů, které

bychom nikdo z nás do pana
učitele Poláka neřekli, ale
i spoustu dalších, které se dali
čekat. 
 
Jedním z očekávanějších faktů
je, že chodil jako malý
na počítačový kroužek nebo že
se zajímá už od mala o zeměpis
a dějepis.
Ale zajímavé je, že nepije vůbec
alkohol a  zdržuje se ho! 
 
Jeho nejoblíbenější  pizza je
s mořskými plody , používá
šampón značky  Syoss , nemá
na nic alergii a jako malý neměl
žádné domácí zvíře.
Jeho nejoblíbenější filmy jsou

MS v ledním 
hokeji

foto: znak MS 2019 v Bratislavě

k titulu mistrů světa přiblížili
Rusové, Češi, Švédové
a Švýcaři. Tyto celky se
probojovali až do play-off, tedy
vyřazovací části. V prvním
zápase náš tým Česka narazil
na Německo, které minule
zazářilo na zimních
olympijských hrách. Náš tým
byl jednoznačným favoritem.
Němci stačili držet krok pouze
v úvodu zápasu, ale pak je náš

tým začal přehrávat. Nakonec
jsme německý tým jednoznačně
porazili 5:1 a tím jsme se dostali
do semifinále, kde jsme narazili
na silný tým Kanady, jenž
potvrdil, že je hokej jejich
národním sportem. Kanada byla
silným týmem se skvělým
brankářem. Dokázali jsme hrát
dobře, měli jsme s nimi
vyrovnaný počet střel, ale
Kanaďané byli v koncovce dobří
a dokázali udeřit skoro z každé
šance, a proto vyhráli jasně 5:1
a postoupili do finále, kde se
utkali s Finskem. Na nás zbyl
silný soupeř v boji o třetí místo,
a to Rusové. Rusové byli jasným
favoritem, ale i tak byli slabším
týmem než Česko. Češi dokázali
proti Rusku útočit, ale
nedokázali vstřelit branku
za stavu 2:2 a tak se šlo
do prodloužení. Ani
v prodloužení branka nepadla

a tak o držiteli bronzové medaile
rozhodovali samostatné nájezdy,
ve kterých bohužel ruský tým
vyhrál, a tak český tým zůstal
bez medaile. Ve finále se utkal
tým Kanady a Finska. Mistry
světa se nakonec stali Finové,
kteří dokázali zdolat Kanadu
3:1.
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foto: náš tým

Letošní 83. mistrovství světa se
po druhé v historii uskutečnilo
v Bratislavě. Na MS se
přihlásilo celkově 16 států, které
byly zařazeni do 2 skupin.
Z první skupiny se jménem A se
do vyřazovací části probojovali
týmy Kanady, Finska, Německa
a USA. Z druhé skupiny se zase



STRANA 5 / 5

KVĚTNOVÉ VYDÁNÍ, ŠKOLNÍ ČASOPIS RÁČEK

Setkání parlamentů  23.4. 2019
Dne 23.4. se dvě členky
žákovského parlamentu ZŠ
Rakovského zúčastnily setkání
parlamentů a celou tuto akci
organizovala ZŠ K Dolům. Celá
tato akce začínala v 10:00
v tělocvičně ZŠ K Dolům
a končila ve 13:00. Samozřejmě
se tři hodiny jenom nesedělo
na židli, ale měli jsme dobře
připravený program. Jako první
byla na programu prohlídka
školy. Podle mého názoru mají
velkou školu, ale na to jak je
velká, mají málo žáků. Mají
rozlehlou školu, takže se v ní dá
docela lehce ztratit. Líbilo se mi,
že tam mají jednu místnost
podobně velkou jako jedna třída
a v té místnosti můžou žáci
trávit přestávky a schází se tam
také jejich parlament. Škola je
rozdělena na dvě budovy, jedna
budova je menší a nacházejí se
tam 1.-3. třídy a také tam mají
vlastní tělocvičnu. V druhé
budově je zbytek, to znamená,
že tu najdeme zbytek 1. stupně,
celý 2.stupeň, sborovnu a také
tělocvičnu. Jídelnu tam nemají,
na obědy chodí do ZŠ T.G.M.
 
Druhá byla na programu

netradiční hodina ruského
jazyka. Nakonec to byla hodina,
kde se probírali legionáři a první
světová válka. Za tu hodinu jsme
se dozvěděli spoustu nových
věcí.
 
A poslední věc, co jsme stihli,
bylo malování na plátno
balakrylovými barvami. Každá
škola mohla namalovat buď
znak své školy, nebo celou
školu. My jsme se rozhodly, že
namalujeme znak, tedy raka.
Za skvěle odvedenou práci
děkuji Karolíně Švejdové, že to
dokázala celé načrtnout a dát
tomu tvar, jaký by měl náš rak
mít. Celou akcí nás provázel
učitel ze ZŠ K Dolům a také
jeden žák z deváté třídy. Ještě
k tomu si lidé ze ZŠ K Dolům
pro účastníky setkání parlamentů
připravili občerstvení. Celá akce
se mi moc líbila, byla dobře
zorganizovaná a celkově dobře
připravená. Moc se těším
na další setkání.
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Graffiti jako 
vandalismus?

foto: Vlak v Dánsku

Mezi lidmi jsou graffiti vnímány
vesměs negativně. Není divu,
nejčastěji se s nimi setkávají
ve formě tagů (viz. foto), nebo-li
podpisových značek
jednotlivých sprejerů. Tato dílka
nevalné grafické kvality "zdobí"
fasády domů, sedačky
v prostředcích městské dopravy,
vagóny Českých drah
a podchody. Význam těchto tagů
lze významově přirovnat ke
značkování teritorií, na které
jsme zvyklí u psů nebo kocourů.
U menších, ale časově
náročnějších dílek se jedná často
o vyjádření vzdoru
 

foto: Tagy v Thajsku

vůči většinové společnosti,
touhu po ilegální činnosti a v
neposlední řadě jde i o adrenalin
spočívající v hře na kočku a myš
s policií.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

foto: Stanice metra v Praze

 
 
Freezones v Česku Mnoho
českých měst s tolerantnějším
osazenstvem radnice již
vyčlenilo free zóny, nebo-li
legální plochy pro jakoukoliv
sprejerskou tvorbu. Patří mezi ně
příkladně Praha, Zlín, Havířov,
Moravská Třebová, Třebíč,
Vsetín, Brno a další. Pro velkou
část sprejerů je taková legální
plocha nezajímavá, právě
pro ztrátu jejího puncu ilegality.
Není to ale na škodu, prostor
rádi využívají sprejeři, kteří
skutečně něco umí a jejichž díla
mají nespornou uměleckou
kvalitu.
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